
راه بهره مندی قالیبافان از مستمری 
بازنشستگی و از کارافتادگی

مدیرعامــل اتحادیه تعاونی های فرش دســتباف 
بر لزوم فراهم کردن زیرســاخت های لازم جهت 
فــراوری مواد اولیــه فرش تاکید کــرد و گفت: 
قالیبافــان از طریق بیمه صندوق روســتاییان و 
عشایر می توانند در آینده از مستمری بازنشستگی 
و از کارافتادگی بهره مند شوند.عبدالله بهرامی در 
گفت وگو با ایســنا، بیمه قالیبافان و تامین مواد 
اولیه بافت فرش با نرخ ارز آزاد را از جمله مشکلات 
قالیبافان عنوان کرد و گفت: متاســفانه به دلیل 
اختلاف نرخ ارز در داخل و خارج، بیشتر بافندگان 
فرش دچار مشکل هســتند؛ به نحوی که قیمت 
مواد اولیه تولید فرش افزایش یافته و این موضوع 
روی قیمت تمام شــده فرش تاثیر می گذارد، در 
نتیجه قدرت رقابت پذیری تولید فرش به تدریج کاهش پیدا می کند.وی تصریح کرد: علیرغم آنکه 
کشــور ما جزو بزرگترین صادکنندگان ابریشم و پشم در جهان است اما در سالهای اخیر بیشتر به 
واردات روی  آورده ایم و سالانه چند تن ابریشم وارد کشور می شود از این رو لازم است زیرساخت های 
لازم برای فرآوری مواد اولیه فرش فراهم شود.مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش دستباف به بیمه 
قالیبافان نیز اشــاره  کرد و گفت: در حال حاضر تنها راه برای بهره مندی قالیبافان از مزایای بیمه، 
صندوق روســتاییان و عشایر است. متاسفانه بخشی از بافندگان قادر به پرداخت حق  بیمه خویش 
فرمایی نیستند و از طرفی به دلیل نبود منابع کافی، امکان بیمه قالیبافان در تامین اجتماعی وجود 
ندارد، به همین دلیل بیمه اجتماعی صندوق روســتاییان و عشایر برای قالیبافان بهتر و مناسب تر 
است و این صندوق،ظرفیت جذب افراد بیشتر را دارد.به گفته بهرامی در صندوق روستاییان و عشایر 
۷۰ درصد حق بیمه توسط دولت و ۳۰ درصد توسط بافنده پرداخت می شود و قالیبافان می توانند از 
مستمری بازنشستگی و از کارافتادگی بهره مند شوند.وی در عین حال درباره مزیت های شناسنامه دار 
کردن فرش توضیح داد: یکی از مزیت هایی که شناســنامه دار کردن فرش دارد این است که فرش 
ایرانی تنها به نام ایران صادر می شود و جلوی صادرات آن به نام دیگر کشورها گرفته می شود.به گفته 
مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش دستباف، با این کار فرش کشورهایی مثل هند و افغانستان به 
نام فرش ایران در جهان عرضه نمی شود بلکه برند فرش ایرانی هویت و اصالت پیدا می کند و چنانچه 

دستخوش آسیب و حوادثی از قبیل آتش سوزی یا سرقت شد، می توان پیگیری کرد.

روند نزولی نفت ادامه یافت
قیمت نفت در معاملات روز ســه شــنبه بازار آســیا، به روند نزولی ادامه داد اما دورنمای تشدید 
تحریم های آمریکا علیه روسیه، افت بیشتر قیمت ها را محدود کرد.به گزارش ایسنا، بهای معاملات 
نفت برنت با هشت سنت معادل ۰.۱ درصد کاهش، به ۷۶ دلار و ۲۲ سنت در هر بشکه رسید. بهای 
معاملات وســت تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۱۵ ســنت معادل ۰.۱۹ درصد کاهش، در ۷۳ دلار و 
۴۲ سنت در هر بشکه معامله شد. هر دو شاخص پس از افزایش به مدت پنج روز متوالی در هفته 
گذشته، روز دوشنبه کاهش یافتند.پریانکا ساچدوا، تحلیلگر ارشد بازار در شرکت »فیلیپ نووآ« با 
اشــاره به اخبار اقتصادی منفی از آمریکا و آلمان، اظهار کرد: ضعف هفته جاری، احتمالا به دلیل 
اصلاح فنی قیمت است زیرا معامله گران به آمار اقتصادی ضعیف در سراسر جهان که خوش بینی 
اولیه را تضعیف کرد، واکنش نشان می دهند.عامل دیگری که بر کاهش قیمت نفت موثر بود، رشد 
عرضه غیراوپک و تفاضای کمتر چین بود که به معنای عرضه مازاد بر تقاضای نفت در سال جاری 
خواهد بود.تحلیلگران موسسه مالی »آی ان جی« در یادداشتی نوشتند: فعالان بازار، منتظر داده های 
بیشــتر در هفته جاری شامل آمار اشــتغال غیرکشاورزی دسامبر در روز جمعه هستند تا سیاست 
نرخ بهره آمریکا در ماه های آتی و دورنمای تقاضا برای نفت را ارزیابی کنند. به نظر می رسد قیمت 
نفت، نیروی صعودی خود را از دست داده است. هر چند بازار فیزیکی دچار محدودیت عرضه است 
اما عوامل بنیادین در سال ۲۰۲۵، وضعیت مطلوبی را نشان می دهند که روند صعودی قیمت ها را 
محدود خواهد کرد.با این حال، نگرانی ها نســبت به تشــدید تحریم های آمریکا علیه اعضای اوپک 
پلاس، مانع افت بیشــتر قیمت نفت شده است.بر اســاس گزارش رویترز، این عدم قطعیت، باعث 
تقاضای قوی تر برای نفت خاورمیانه شــده است که در نتیجه آن، عربستان سعودی قیمت فروش 

نفت به آسیا در فوریه را افزایش داد.

در بازار پرنوســان طلا، ســودجویان با ترفندهای گوناگون، اعتماد خریداران را 
نشانه گرفته اند. یکی از شیوه های رایج، فروش طلای تقلبی به جای طلای اصل 
است.به گزارش خبرنگار مهر، در بازار پرنوسان طلا، جایی که اعتماد خریداران 
ســرمایه اصلی است، سودجویان با ترفندهای گوناگون به دنبال کسب سودهای 
کلان هســتند. آنها از آلیاژهای دیگری به جای طلا اســتفاده می کنند و درصد 
ناخالصــی را افزایش می دهند کــه موجب تغییر وزن طلای خالص می شــود.

در همین رابطه نادر بذرافشــان، رئیس اتحادیه صنــف طلا و جواهر تهران در 
گفتگو با خبرنگار مهر به بررســی ابهامــات و چالش های موجود در بازار طلا و 
ســکه، به ویژه در زمینه خریدوفروش در فضای مجــازی و همچنین نظارت بر 
این معاملات در بازار پرداخته است..بذرافشــان با اشــاره به شــایعات مبنی بر 
ممنوعیت فروش ســکه در فضای مجازی، اظهار داشــت: ممنوعیتی که مطرح 
شــده، بیشتر شایعه بوده و اتحادیه کســب وکارهای مجازی مجوزهایی را برای 
فعالیت در این فضا صادر کرده است. این اتحادیه که زیرمجموعه وزارت صمت 
اســت، نظارت و کنترل های لازم را انجام می دهد.وی افزود: البته صحبت هایی 
در مــورد کنترل و وضع قوانین جدید مطرح شــده، امــا ممنوعیت قطعی در 
ایــن زمینه وجود ندارد.رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران با اشــاره به ســابقه 
طولانی خریدوفروش ســکه در بازار، به این نکته اشاره کرد که نظارت و کنترل 
بر واحدهای صنفی توســط اتحادیه متبوعش انجام می شــود. وی گفت: »این 
واحدهــا پس از گذرانــدن فیلترهای امنیتی و کنترلی، مجــوز فعالیت دریافت 
می کنند و بازرســی های دوره ای از آن ها صورت می گیــرد.وی همچنین تأکید 
کــرد که کنترل عیار و نظــارت بر واحدهای صنفی، هم در ســطح بازار و هم 
در ســطح شهر، به طور مســتمر انجام می شــود.افزایش نظارت بر بازار طلا و 
جواهربذرافشــان در ادامــه به مواردی از تخلفات اشــاره کــرد و گفت: گاهی 

اوقات مراجعاتی مبنی بر مشــکلات عیار یا فروش ســکه های غیربانکی، به ویژه 
در فضاهای مجازی و توســط افرادی که سابقه عضویت در اتحادیه ها را ندارند، 
گزارش می شــود.بااین حال، وی تأکید کرد که در مقایســه با ۱۰ تا ۱۵ ســال 
گذشــته، کنتــرل و کیفیت ها به طور قابل توجهی افزایش یافته اســت. به گفته 
وی، استاندارد سالی چند بار از واحدهای صنفی کنترل عیار را انجام می دهد و 
بازرسین اتحادیه نیز به صورت دوره ای و هفتگی از واحدهای تولیدی، بنکداری 
و خرده فروشــی بازرســی می کنند.در بخش دیگری از این مصاحبه، به موضوع 
صدور فاکتور برای ســکه پرداخته شــد. بذرافشــان در ایــن خصوص توضیح 
داد: »طبق قانــون نظام صنفی، واحدهای صنفی موظــف به ارائه فاکتور برای 
خریدهای بالای ۱۰ هزار تومان هستند، به شرطی که مشتری درخواست کند.

وی افزود: مردم باید توجه داشــته باشــند که طلا و سکه به دلیل ارزش بالایی 
که دارند، نیازمند دقت و توجه بیشــتری در خرید هســتند.وی توصیه کرد که 
ســکه فقط از واحدهای دارای مجوز فروش ســکه خریداری شــود و مشتریان 
بایــد قبل از خرید، جواز کســب واحد صنفی را بررســی کنند.رئیس اتحادیه 
طلا و جواهر تهران همچنین تأکید کرد که واحدهای صنفی باید ســکه ها را با 
کارت وکیوم و هولوگرام اتحادیه به فروش برســانند.وی گفت: مشتریان باید از 
فروشنده درخواســت فاکتور کنند و در فاکتور باید قید شود که سکه با وکیوم 

و هولوگرام اتحادیه ارائه شده است.
وی همچنین به این نکته اشــاره کرد کــه فاکتورهای خرید طلا باید متعلق به 
همــان واحد صنفی باشــد و نوع جنس، رنگ، وزن طــلا، وزن نگین، عیار، کد 
اســتاندارد و قیمت طلای روز در آن قید شده باشــد.وی در پایان خاطرنشان 
کــرد که مالیات بر ارزش افزوده فقط به اجرت و ســود مغازه تعلق می گیرد و 

اصل طلا از این مالیات معاف است.
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به گزارش خبرنگار مهر، عباس گودرزی در جلسه علنی امروز )سه شنبه ۱۸ دی ماه( مجلس شورای اسلامی در تذکر شفاهی، گفت: مدیران بنیاد مستضعفان 
پاســخ دهند که بنیاد مســتضعفان با چه مجوزی منابع بیت المال و پولی را که باید صرف محرومیت زدایی و توسعه اقتصاد کشور شود، خرج ساخت برخی 
محتواهای بیهوده و ضدفرهنگ می نماید؟وی ادامه داد: شبکه نمایش خانگی به قدر کافی افتضاح است، شما لطفاً به این افتضاح کمک نکنید، اولویت خود 
را پرداخت حقوق کارگران کارخانه های تحت مدیریت خود قرار دهید، نه هدررفت دارایی و سرمایه. عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
خروج از بنگاه داری مورد پیگیری ۵ دولت گذشته تا به امروز بوده است، اما باید دقت کرد که شرط مهم داشتن اهلیت خریدار و تامین صلاح بیت المال در 

واگذاری ها است.

www.sobh-eqtesad.ir

ایران خودرو توسط قطعه سازان در حال بلعیدن است
info@sobh-eqtesad.ir

لاهوتی: تفکیک وزارت راه و 
شهرسازی اشتباه است

در شــرایطی نمایندگان مجلس شورای اسلامی با یک فوریت طرح تفکیک 
وزارت راه و شهرســازی موافقــت کردند که مخالفان معتقــد بودند این کار 
بازگشــت به قبل است و در مقابل اعتقاد موافقان بر این بود که اساسا ادغام 
دو وزارت راه و مســکن در گذشته کار اشتباهی بوده و باید به مسیر درست 
برگردیم.به گزارش ایسنا، مهرداد لاهوتی نماینده لنگرود در مجلس شورای 
اســلامی در جلســه علنی امروز به عنوان مخالف یک فوریت طرح تفکیک 
وزارت راه و شهرسازی اظهار کرد: در گذشته وزارت مسکن و شهرسازی وجود 
داشت که برای کوچک شدن دولت در وزارت راه و شهرسازی ادغام شد و به 
یک وزارتخانه راه و شهرســازی تبدیل شد حالا ما می خواهیم دوباره به قبل 
بازگردیــم.وی ادامه داد: ما با این کار مجددا وظایف قبلی را منتقل می کنیم 
وظیفه وزارت مســکن سیاســت گذاری در بخش مسکن است و قرار نیست 
وزارت مســکن برای مردم مستقیما خانه بسازد بلکه قرار است در این حوزه 
سیاست گذاری داشته باشد.لاهوتی گفت که با تفکیک وزارت راه و شهرسازی، 
دولت بزرگ تر می شود باید هزینه های جاری دولت را کم کرد نه این که دولت 
را بزرگ تر کرد. علاوه بر آن این کار خلاف اصل ۷۵ بوده و بار مالی به دولت 
تحمیل می کند.هادی قوامی نماینده اســفراین در مجلس شــورای اسلامی 
بــه عنوان موافق یک فوریت گفت: از همان ابتدا ادغام وزارت راه و مســکن 
اشتباه بود و باید به مسیر درست برگردیم. در همه جای دنیا این وزارتخانه ها 
جدا هستند چون اساسا موضوع زیرساخت مهم است.وی اضافه کرد: نتیجه 
وضعیت فعلی این اســت که پروژه ها دیرتر به بهره برداری رســیده و با تورم 
سرسام آور هزینه های اضافی به پروژه ها تحمیل می شود.این نماینده مجلس 
شورای اسلامی با برشمردن فواید تفکیک وزارت راه و شهرسازی گفت که با 
این اقدام بهــره وری افزایش پیدا کرده و این دو وزارتخانه چابک تر می توانند 
اقدامات شــان را انجام داده و به اهداف برسند. تفکیک وزارت راه و شهرسازی 

هم بار مالی برای دولت ندارد.

صعود بازار آسیا

بازار آســیا تحت تاثیر داده های اقتصادی استرالیا، ژاپن و چین صعود کرد.
به گزارش ایسنا، شــاخص های سهام آسیایی پس از یک سری گزارش های 
اقتصادی جدید افزایش ثبت کردند.بخش خصوصی در استرالیا، ژاپن و چین 
در ماه دســامبر به رشد خود ادامه داد و فعالیت تجاری چین سریعتر از دو 
اقتصاد دیگر بهبود یافت.شــاخص هنگ سنگ هنگ کنگ در ساعت ۳:۱۸ 
صبح به وقت اروپا ۰.۱۵درصد افزایش یافت، کوسپی کامپوزیت ۱.۵۲ درصد 
جهش کرد و شاخص سهام اســترالیا نیز صعودی شد.شانگهای کامپوزیت 
۰.۱۶ درصد و شنژن کامپوزیت ۰.۵۶ درصد افزایش یافت و نیکی ۲۲۵ ژاپن 
تنها شــاخصی بود که با افت ۱.۱۲ درصدی در ســاعت ۳:۲۰ صبح به وقت 
اروپا سقوط کرد.مارکت نوشت، دلار ۰.۱۸ درصد بالاتر از ین معامله شد و در 

ساعت ۳:۲۱ به وقت اروپا به قیمت ۱۵۷.۶۳۵ فروخته شد.

وزیر اقتصاد خبر داد

مالیات مستغلات اجاری 
سیستمی شد

وزیر امــور اقتصــادی و دارایی از 
حسابرســی ۹۲۵ هزار اظهارنامه 
مالیات بر درآمد مستغلات اجاری 
به صورت سیستمی و بدون بررسی 
ماموران مالیاتی خبر داد.به گزارش 
ایســنا، عبدالناصر همتــی،  وزیر 
امور اقتصــادی و دارایی گفت: در 
ســال های قبل بخش عمده ای از 
درآمد  بر  مالیــات  اظهارنامه های 

مستغلات اجاری اشخاص حقیقی در قالب حسابرسی اداری و میدانی توسط 
ماموران مالیاتی حسابرسی می شــد، اما در حال حاضر همه اظهارنامه های 
مالیات بر درآمد مســتغلات اجاری اشــخاص حقیقی به تعداد ۹۲۵ هزار و 
۱۳۶ به صورت سیســتمی و بدون بررسی ماموران مالیاتی حسابرسی شده 
است.وی افزود: در اجرای ماده ۹۷ قانون مالیات های مستقیم، خوداظهاری 
تعداد ۱۱۶ هزار و ۱۵۶ مورد از اظهارنامه های مالیات بر درآمد اجاره ســال 
۱۴۰۲ اشــخاص حقیقی با عنایت به بررســی های سیستمی بدون ریسک 
تشــخیص و مورد قبول واقع و اوراق قطعی آنها صادر و ابلاغ شــده اســت.

همتی خاطرنشان کرد: همچنین در اجرای مقررات ماده ۵۴ قانون مالیات های 
مستقیم و آیین نامه اجرایی موضوع ماده ۲۱۹ قانون مذکور، تعداد ۸۰۸ هزار 
و ۹۸۰ مورد از اظهارنامه های مالیات بر درآمد مستغلات اجاری سال ۱۴۰۲ 
اشــخاص حقیقی که پس از بررســی در اجرای ماده ۹۷ قانون فوق دارای 
ریســک تشخیص داده شده بود، به صورت سیستمی و بدون بررسی توسط 
ماموران مالیاتی حسابرســی و برگ تشخیص مالیاتی آنها صادر و به مودیان 

مالیاتی ابلاغ شد.  

گزیده خبر

عراقچی: خون شهدا سلاح مکتب مقاومت است

احتمال فروش سوخت نیروگاه 
ها به صورت توافقی وجود 

دارد

هیئت ایرانی برای رفع چالش 
کامیون دارها عازم ترکیه می شود

یک کارشناس انرژی گفت: این احتمال وجود دارد به دلیل پایین بودن نرخ انرژی در نیروگاه ها به صورت 
توافقی مقداری از سوخت مایع در بازار آزاد به فروش می رسد که نیروگاه داران متضرر نشوند.هاشم اورعی 
کارشــناس انرژی در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به اینکه یازدهمین مصرف کننده برق جهان هستیم، 
گفت: ما مشکلی در تولید نداریم و آنچه وجود دارد مشکل در مصرفت است و اولین اقدامی که باید انجام 
شــود تا بهینه سازی معنا پیدا کند اصلاح قیمت گذاری است.وی ادامه داد: با اصلاح قیمت گذاری اجازه 

می دهیم بازار کار خود را بکند و.......

توقیف ۱۷ هزار پرونده اوراق بهادار در ۹ 
ماه

بیت کوین دوباره اوج گرفت

تامین روغن داخلی با قیمت ۲ سال قبل؛ سهامدار 
خارجی چگونه آمد و چرا رفت؟
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طلای آب شده، تله ای برای خریداران ناآگاه
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گزیده خبر
عراقچی: خون شهدا سلاح مکتب مقاومت است

 FATF مهاجرانی: پیوستن به
موضوع کوتاهی نیست و زمان بر 

است

ســخنگوی دولت در نشست خبری گفت: اینگونه نیســت که ما بگوییم که 
اگــر همین امروز لوایح بــه جا مانده FATF را در داخــل تصویب کنیم، 
از آن طرف هم به ســرعت مشــکل حل می شــود.به گزارش خبرنگار مهر، 
فاطمه مهاجرانی ســخنگوی دولت در نشست خبری خود با تبریک ایام ماه 
رجب و اعیاد پیش رو و ســال نو مســیحی به هموطنان مسیحی کشورمان، 
گفــت: امیدواریم در ســال نو مســیحی جهان بر خلاف ســال قبل، صلح 
بیشــتری را ببینــد. در روز ۱۸ دی ماه چند اتفاق افتاده اســت. از جمله 
درگذشــت جهان پهلوان تختی که عزت خود را از مــردم گرفت. همچنین 
یاد شــهدای هواپیمای هواپیمای اوکراینی و کشــتی سانچی و نیز شهادت 
امیرکبیــر را گرامی می داریم.وی افزود: امیر کبیر در ســه ســال خدمات 
ارزنــده ای را برای ایران داشــت. دارالفنون را ســاخت هر چند نتوانســت 
آن را ببینــد و نیــز واکسیناســیون را در ایران پایه ریزی کــرد. فراموش 
نمی کنیم چگونه اســتعمار این مرد را از ما گرفت.ســخنگوی دولت با بیان 
آنکه فردا ســالروز ارتحال آیت الله هاشــمی را گرامــی می داریم، گفت: با 
حمایت خوب ســران قوا شاهد این بودیم که در حذف فیلترینگ یا مسدود 
ســازی از دو تا از ســکوها صورت گرفت. همچنین شــرکت و حضور تجار 
در نمایشــگاه ایران اکسپو را داشــتیم زیرا خدمات فنی مهندسی و دانش 
بنیان هــا برای ما مزیت رقابتی دارد.اســتیضاح یک فرصت و یک حق قانون 
مجلس شــورای اسلامی استوی ادامه داد: جلســات برنامه هفتم توسعه در 
دفتــر معاون اول رئیس جمهور در حال پیگیری اســت و امیدواریم شــاهد 
برش متناســب با زمان در برنامه باشــیم و آنچه برای ما مشــخص شده را 
به اجرا در بیاوریم.ســخنگوی دولت در پاســخ به پرسشی در خصوص علت 
افزایش قیمت ارز در روزهای گذشــته و برنامه دولت برای کاهش این نرخ 
و نیز مطرح شــدن اســتیضاح وزیر اقتصاد از ســوی مجلس، خاطر نشــان 
کرد: معمولاً نرخ ارز تابع موضوع های متنوعی اســت و برخی موضوعات در 
داخــل و برخی در خارج اســت و این دو با هم تعیین کننده هســتند، لذا 
برخی اوقات شــاهد تقاضای القایی هســتیم که باعث افزایش نرخ می شود 
ولی واقعیت این اســت که این موضوع با ســال نوی میلادی مصادف شد، 
زیرا در ابتدای ســال نو مســیحی شــاهد ســفرها و افزایش واردات کالاها 
هســتیم و ثبت سفارش بیشتر می شــود.وی ادامه داد: نکته بعدی هیجانات 
در ایــن بازار به واســطه اقدامی که برنامه هفتم برای مــا معین کرده بود، 
رخ داد. باید توجه داشــت تنوع نرخ ارز باعث ایجاد فســاد می شود و اقدام 
دولت در یک نرخ ســازی باید صورت می گرفــت و البته این نرخ به زیر ۸۰ 
هزار تومان آمده و امیدواریم با سیاســت های بانک مرکزی شــاهد وضعیت 
بهتری باشــیم.مهاجرانی در خصوص مطرح شــدن استیضاح وزیر اقتصاد از 
ســوی مجلس، تاکید کرد: اســتیضاح یک فرصت و یک حق قانون مجلس 
شورای اسلامی اســت.ما با ترکیه مراودات زیادی داریمسخنگوی دولت در 
پاسخ به سوالی در خصوص مشــکل کامیونداران در مرز ترکیه، گفت: ابتدا 
بایــد از زحمات کامیونداران تشــکر کرد زیرا آنهــا خیلی از اوقات زحمات 
زیادی را در ســرما و گرما متحمل می شــوند و محصولات مورد نیاز مردم 
و کشــور را جا به جا می کنند، اما در خصوص بروز این مشــکل، هیئتی از 
ایران به ســمت ترکیه در حال حرکت اســت و همــان طور که آقای عارف 
معاون اول رئیــس جمهور گفتند، امیدواریم ظــرف چند روز یا حتی چند 
ســاعت آینده مشــکل کامیونداران حل شــود.وی ادامه داد: مــا با ترکیه 
مــراودات زیــادی داریم که اینگونه مســائل پیش می آید و حل می شــود.

ســخنگوی دولت در پاسخ به ســوال خبرنگار مهر در خصوص طرح مجدد 
موضوع FATF و لوایح پارلرمو و ســی اف تی در مجمع تشخیص مصلحت 
نظــام و اینکــه اگر هم ایران همه شــرایط FATF را بپذیــرد تحریم های 
یک جانبه آمریکا می تواند حضور کشــورمان را این ســازمان بی اثر کند و 
به نوعی یک تحریم خودخواســته به تحریم های کشــورمان اضافه می شود، 
گفت: بــا هماهنگی بین قوا و دســتوری کــه مقام معظــم رهبری دادند، 
بررســی دولایحــه پارلرمو و CFT به مجمع تشــخیص مصلحت برگشــته 
و امیــدوار هســتیم که با درایتی کــه در این مجموعه اســت و نگاهی که 
به مصالح کشــور دارند موضوع را ببیند.وی افــزود: طبیعتاً تلاش می کنیم 
که بتوانیم با اســتفاده از پیوســتن به این موضوع کــه البته موضوع خیلی 
کوتاهی نیســت و زمان بر است و اینگونه نیســت که ما بخواهیم و بگوییم 
کــه اگر همین امروز لوایح به جــا مانده FATF را در داخل تصویب کنیم 
از آن طرف به ســرعت هم مشــکل حل می شــود ولی نکتــه ای که وجود 
دارد این اســت کــه تصویب این موضوع در واقع دســت ســرمایه گذاران 
را در جذب اسپانســر باز می کند.ســخنگوی دولت تاکید کــرد: با تصویب 
وپیوســتن کامل ایران به FATF  ، مســیر جذب سرمایه گذاری در کشور 
همــوار می شــود اما باید توجه داشــت که تصویب دو بنــد از ۴۲ بند این 
عهدنامه باقی مانده اســت که مشــخصاً راجع به حمایت از تروریســم و نیز 
راجع به پولشــویی اســت و باید گفت واقعاً بانک های ما پولشویی نمی کنند 
و هــم اکنون ما داریم در داخل این را اجــرا می کنیم.مهاجرانی بیان کرد: 
در مجمــوع باید گفت که متأســفانه برخــی از اوقات به جــای اینکه کار 
حرفه ای بکنیم کار سیاســی انجام می دهیم و نگاه بر این اســت که انشاالله 
بــا دیدگاهی حرفه ای و توجه بــه منافع ملی مســیری را برویم که بتوانیم 

بهترین دســتاورد را در زندگی مردم شاهد باشیم.

اسلامی: ظرفیت های زیادی در صنعت 
هسته ای ایجاد کردیم

رئیس ســازمان انرژی اتمی اظهار کرد: ظرفیت های زیادی در صنعت هسته ای ایجاد کردیم و 
می توانیم یک جریان پیشرفته و ارزشمند که در شکوفایی کشور نقش دارد را پیاده سازی کنیم.

به گزارش خبرگزاری مهر، »محمد اســلامی« در هفتمین کنفرانس ۲ روزه ایمنی و سنجش 
پرتوهای یونساز و غیریونساز که صبح روز سه شنبه در دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد، اظهار 
کرد: همیشــه به خاطر پتانسیل و نیاز کشور، نیاز داشــتیم وارد حوزه هسته ای شویم. فشار 
ســهمگینی قبل از انقلاب هم داشــتند که ایران وارد عرصه چرخه سوخت نشود، اما اگر وارد 
حوزه ســاخت راکتور و ساخت سوخت نشوید که حرفی در این عرصه ندارید؛ آن ها می گفتند 
شرکت تأســیس می کنیم و ایران هم در آن ســرمایه گذاری کند.وی ادامه داد: ایران قبل از 
انقلاب یک میلیارد دلار در یک شــرکت فرانســوی ســرمایه گذاری کرد، اما بعد از مدتی دبه 
می کنند و می گویند شما غیر اروپایی هستید و نمی توانیم شما را در این شرکت بپذیریم ولی 
پول را می گیرند، بنابراین شــرکت دیگری را تأسیس می کنند و ایران را در آن شرکت سهیم 
می کنند که آن شرکت هنوز هم هست.اسلامی گفت: همه دولت ها با هر ایدئولوژی که داشتند 

شد که موارد اتهامی را خاتمه دهند مذاکــره کردند و حاصل آن برجــام و قطعنامه ۲۲۳۱ 
محدودیت ایجاد کند و پرونده بسته و تحریم ها برداشــته شود و برای یک دوره معین ایران 

شــود، اما این را هم تحمل نکردند و ترامپ از برجام خارج شــد و بایدن که آمد گفتند چند 
مکان که قبلًا بازرسی شده دوباره بازرسی کنیم و همان شد بهانه.اسلامی: ظرفیت های زیادی 
در صنعت هسته ای ایجاد کردیموی با اشاره به اراده ایران برای ساخت نیروگاه دارخوین اظهار 
کرد: در گزارش دیوید آلبرایت که در ســال اخیر منتشر شده است، عکس های فرانسوی ها که 
در حال ساخت این نیروگاه قبل از انقلاب بودند و زمان جنگ و عکس زمانی که ما خاکبرداری 
کردیم برای ســاخت این نیروگاه را منتشر کرده و گفتند این اراده ایران را نشان می دهد اینها 
دارند سازنده تکنولوژی و نیروگاه می شوند و جامعه بین المللی باید علیه ایران اقدام کند. اینها 
نمی خواهند ما راه های باقی مانده در چرخه سوخت را طی کنیم، اما باید این مسیر را برویم. ما 
ظرفیت های زیادی ایجاد کردیم و می توانیم یک جریان پیشــرفته و ارزشمند که در شکوفایی 
کشــور نقش دارد را پیاده سازی کنیم.رئیس سازمان انرژی اتمی تصریح کرد: باید مصمم تر از 
گذشــته در طرح های نیروگاهی پیش رویم و با نیروهای متخصص و ظرفیت های گسترده ای 
که در اختیار داریم و برنامه ها و تصمیماتی که برای رسیدن به این هدف گرفته شده است به 

این سمت برویم.

تجلیل از عراقچی توسط خانواده شهید 
حدادیان

در پایان جشــنواره تجلیل از مدیران 
و کارکنان مکتب شــهید ســلیمانی 
از فعالیت های ســید عباس عراقچی 
توســط مادر شهید حدادیان تقدیر و 
تشکر شــد.به گزارش خبرنگار مهر، 
در پایان چهارمین جشــنواره تجلیل 
از مدیران و کارکنان مکتب شــهید 
ســلیمانی از تلاش ها و فعالیت های 
سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه 
کشورمان توسط مادر شهید حدادیان 
با اهدای لوح تقدیر و انگشــتر شهید 

سلیمانی تقدیر و تشکر شد.

وزیــر امورخارجه در جشــنواره تجلیل از مدیران تراز مکتب شــهید ســلیمانی، گفت: 
مکتب مقاومت سلاح نظامی دارد اما سلاح اصلی آن خون شهداست.به گزارش خبرنگار 
مهر »ســید عباس عراقچی« در چهارمین جشــنواره تجلیل از مدیران و کارمندان تراز 
مکتب شــهید سلیمانی، اظهار داشــت: یاد شهید سلیمانی و شــهید نصرالله را گرامی 
می داریم. شــهیدانی که درخت مقاومت را آبیاری کردند.وی با اشــاره به مکتب شهید 
ســلیمانی، ادامه داد: نظریه پرداز مکتب مقاومت امامیــن انقلاب بودند و تدابیر رهبری 

این مکتب را ایجاد کرد و حاج قاســم کسی بود که مکتب مقاومت را به جبهه مقاومت 
تبدیــل کرد.وزیــر امورخارجه گفت: مکتــب مقاومت یک آرمان بلنــد و مقدس و یک 
اندیشــه مترقی و پیشرو علیه سلطه و تهاجم و مستکبرین است. این مکتب یک جریان 
کوچک نیســت که بتــوان از طریق ضربات نظامــی از بین برد.عراقچــی گفت: مکتب 
مقاومت ســلاح نظامی دارد اما سلاح اصلی آن خون شهداست. این خون شهداست که 
باعث بارور شــدن مکتب مقاومت می شــود.وی عنوان کرد: مکتب مقاومت که به عنوان 

مکتب حاج قاســم شــناخته می شود با خون شــهید بالنده می شود و به اهداف خودش 
می رسد. شــهادت یک مکتب در مقوله این است. ســرداران مکتب مقاومت هستند که 
شــهید می شوند و با خون خودشان این مکتب را به جلو می برد. هر پرچمی که از دست 
فرمانده ای می افتد فرمانده دیگری آن را بــر می دارد.وی گفت: مکتب مقاومت ضرباتی 
خورده اما رشــد کرده اســت. دشــمنان فکر نکنند با ضربات خود خدشه و ضعفی در 
این مکتب ایجاد می شــود در حالی که این مکتب بزرگ تر و قوی تر می شود.وزیرخارجه 
گفت: حزب الله از زمان شــهادت ســید عباس موسوی تا شــهادت سید حسن نصرالله 
بزرگ تر شــد و به صحنه سیاســی در ابنان و منطقه تبدیل شــده است. خسارت هایی 
که با از دســت دادن فرماندهان ایجاد می شــود به ســرعت جبران می شود.وی گفت: 
مکتب مقاومت شــامل دیپلماســی مقاومت هم می شود و میدان و دیپلماسی از یگانگی 
برخوردارنــد و جدایی میان آنها وجود ندارد. دیپلماســی به قدرت میدان جلو می رود و 
میدان با قدرت خودش برای دیپلماســی راهگشایی می کند تا عزت ملی و حیثیت ملی 
را حفظ کنند. تجلی میدان و دیپلماســی را در ماه های اخیر شاهد بودیم.عراقچی عنوان 
کرد: معتقدم در کنار میدان و دیپلماســی محور ســومی وجود دارد و آن رسانه است و 
هر ســه باید با هم حرکت کنند و تکمیل کنند.وی افزود: دشــمنان سرمایه گذاری در 
ضلع ســوم یعنی رسانه کرده اند و تلاش می کنند با روایت سازی جبهه مقاومت را دچار 
تزلزل کنند. ضربه ای که به ارتش سوریه وارد شد قبل از اینکه نظامی باشد ضربه روانی 
بود. باید از فضایی که دشــمنان در رســانه های ایجاد می کنند برای ایجاد یاس و ترس 
در مردم، مراقب کنیم.وزیــر امور خارجه افزود: امروز بیش از هرزمان باید مراقبت مرد 
و نباید اجازه دهیم دشــمنان با فضاهای رســانه ای که ایجاد می کنند، ترس و ناامیدی 
ایجاد کنندوی گفت: حفظ روحیه مردم و جهادگران در شــرایط ملتهب کنونی بیش از 
هرزمان ضروری اســت.عراقچی عنوان کرد: بسیج قدرتمند تر از همیشه در صحنه است 
و در همه عرصه ها حضور دارد و این حضور خود را باید نشان دهد مثل کاری که امروز 
انجام شــد.وی گفت: پســر من در همین ســازمان خدمت کرد و خوشحالم که دیداری 
را امــروز با این فرماندهان دارم.وزیر امور خارجه گفت: انشــاالله ایران و مکتب مقاومت 

هرروز ســربلند تر به مسیر خود ادامه خواهد داد.

رئیس مجلس در جلســه علنی مجلس گفت: به جز شهر اصفهان که در آنجا اقتصاد پسماند 
با مدیریت درســت از ابتدا و در مبدا تفکیک انجام می شــود، در بقیه کشور ما دچار بحرانیم.

بــه گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر قالیباف در جلســه علنی امروز )سه شــنبه ۱۸ دی ماه( 
مجلس شــورای اسلامی و در جریان بررسی وضعیت مدیریت پسماندها در کشور، اظهار کرد: 
ما موضوعات متعدد و پیچیده و مســائلی داریم که بعضاً ســه دهه است که این موضوعات را 
نتوانستیم یا نخواســتیم حل کنیم.وی ادامه داد: بعضی از مسائل پیچیده اند و ابعاد گوناگون 
دارند، اما واقعاً ما یکسری مسائل بسیار ساده هم داریم که نه می توانیم بگوییم مشکل پول و نه 
می توانیم بگوییم مشکل تکنولوژی در زمینه با این مسائل داریم که موضوع پسماند یکی از این 
موضوعات است.رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: بنده اخیراً سفری به استان مازندران 
داشتم که باید بگویم یکی از چالش های جدی در شمال و هر سه استان ساحلی ما، بحران زباله 
و بحران تالاب ها است.قالیباف گفت: به جز شهر اصفهان که در آنجا اقتصاد پسماند با مدیریت 
درســت از ابتدا و در مبدا تفکیک انجام می شود و حداقل دفن زباله را دارند، در بقیه کشور ما 
دچار بحرانیم.رئیس مجلس شــورای اســلامی گفت: ما روزانه ۵۸ هزار تن تولید زباله داریم و 
بسیاری از عوارض های زیست محیطی، آلودگی خاک، آلودگی آب و آلودگی هوا ریشه در حوزه 
پسماندها دارد. واقعاً فقط ما مشکل مدیریتی داریم.وی در ادامه، گفت: شهر تهران تقریباً و به 
طور متوسط ۸۰۰۰ تن در روز زباله دارد. البته در شب های عید که مردم خانه های خود را تمیز 
می کنند، میزان زباله در تهران بعضاً به ۱۱ تا ۱۲ هزار تن در ماه های دو ماه آخر سال می رسد.

قالیباف افزود: بعد این زباله واقعاً در یک شــبانه روز وقتی جابجا می شــود، سه بار دفن و دپو 
می شود تا در نهایت به مخزن اصلی برود. هزینه ها و خسارت ها را مورد توجه قرار دهید.رئیس 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: امروز ما سرجمع ۹ درصد بازیافت داریم و ۹۰ درصد زباله 
ما به صورت غیر اســتاندارد دفن می شود. خب ما برای چه قانون می نویسیم و سازمان درست 

می کنیم؟قالیباف توضیح داد: وظایف دستگاه های اجرایی بر اساس قانون معلوم و کاملًا روشن 
شــده اســت. خود موضوع اتباع بیگانه با بحث جمع آوری زباله، امروز در شهرهای ما و از ابعاد 
مختلف خودش تبدیل به بحران شــده اســت.وی اظهار کرد: به طور روشن وزارت کشور در 
این کار مســئول است و باید دستگاه های دیگر را هماهنگ کند. اجازه ندهیم که شرکت های 
خاص و افراد خاص این صنعت را در سیطره خودشان قرار دهند. ما الان نمونه هایی داریم که 
در شهرســتان های کوچک ما زباله سوزی انجام می شود. به طور روشن در شهر میبد دستگاه 
زباله سوز وجود دارد که به روش خلأ انجام می شود.قالیباف تصریح کرد: در ماده ۲۲ برنامه هفتم 
توضیح داده شــده و به طور دقیق و مشــخص آمده که ما باید چه کارهایی انجام دهیم . ۱۰۰ 
درصد دستگاه زباله ســوز نیز داخلی است.وی ادامه داد: اکثر شهرهای شمالی ما می توانند با 
همان دستگاه زباله سوز که سرمایه گذاری زیر ۲۰ میلیارد تومان دارند، این کار را انجام دهند. 
وزارت کشور، محیط زیست، استانداران، فرمانداران و شهرداران و سازمان شهرداری ها چه کار 
می کنند؟قالیباف با بیان اینکه محیط زیست شمال ایران و سلامت مردم و مسافران آن در خطر 
است، گفت: سد هراز و دپوی زباله ها در آن و در رشت معضل بزرگی شده است که کمیسیون 
کشاورزی این موضوع را به طور جد دنبال کند.وی ادامه داد: روستاها و شهرهای شمالی به هم 
نزدیک است و باید با فرهنگ سازی تلاش کنیم و تعاونی های زباله را ایجاد کنیم.رئیس مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: کمیســیون های تخصصی در جاهایی که کوتاهی می شود، ورود 
کنند و این موضوع را به نتیجه برسانند، چرا که این موضوع به ارز و تحریم ها هیچ ربطی ندارد.

قالیباف در ادامه، گفت: ما در مقابل جوانان پاسخی نداریم و آنان می گویند که یکی از مشکلاتی 
را که کامل حل کردید، نام ببرید.وی اظهار کرد: نمایندگان مجلس، دولت و وزارت کشور باید 

پیش رو مابقی دستگاه ها در موضوع مدیریت پسماندها شوند.

گزارش کامل کمیسیون کشاورزی مجلس 
درباره مدیریت پسماندها در کشور

گزارش کمیسیون کشــاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیســت درباره مدیریت وضعیت 
پسماندها در کشور در صحن علنی مجلس با حضور رئیس سازمان محیط زیست کشور قرائت 
شــد.به گزارش خبرنگار مهر، در جلســه علنی امروز )سه شــنبه ۱۸ دی ماه( مجلس شورای 
اسلامی، گزارش کمیســیون کشــاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست درباره مدیریت 
وضعیت پســماندها در کشور با رویکرد رســیدن به شرایط مناسب به خصوص در استان های 
ســاحلی و کلان شهرها قرائت شد.بخشی از این گزارش به شــرح زیر است:بر اساس گزارش 
شاخص عملکرد محیط زیستی در سال ۲۰۲۴، به دلیل دفن قریب به ۷۵ درصد از پسماندهای 
عادی تولیدی در کشــور که ۹۵ درصد از این میزان به صورت غیر اصولی بوده، باعث شــده تا 
ایران در چارک سوم رتبه بندی در این زمینه قرار بگیرد.با صرف نظر کردن از هزینه های درمان 
ناشی از بروز انواع بیماری ها به واسطه اشغال زمین برای دفع، آلودگی آب های زیرزمینی ناشی 
از نفوذ شیرآبه به خصوص در استان های شمالی با توجه به بالا بودن سطح آب های زیرزمینی، 
تولید گازهای گلخانه ای و عدم اســتفاده از منابع قابل بازیافت، سالیانه خسارتی بالغ بر ۱۰۷ 

هزار همت به محیط زیست وارد 
می گردد.بدیهــی اســت که این 
مدیریت  نظــام  کــه  واقعیــت 
پســماندها در شــرایط به دور از 
مطلوب قــرار گرفته، بر کســی 
پوشیده نیست که مسئله مذکور 
زمانی پیچیدگی بیشــتری پیدا 
می کند که اثرات منفی و زیانبار 
آن در طبیعــت مرتبط با ســایر 
نظام های محیط زیســتی مورد 

بررســی قرار می گیرد که نمونه واضح آن در جنگلی ســراوان، آمل، رشت و سایر نقاط است.
در همین راستا مطابق با نتایج بررسی های صورت گرفته یکی از مهمترین عارضه های موجود 
در ساماندهی حوزه پسماند کشور، عدم اطمینان از صحت هزینه کرد اعتبارات اختصاص داده 
شــده برای اجرای این قانون توسط دستگاه های اجرایی و عدم بررسی اثربخشی آن هاست که 
ریشه در نبود ضمانت اجرایی کافی برای انجام تکالیف قانونی توسط دستگاه های اجرایی دارد.

در همین راستا کمیسیون به استناد وظایف ذاتی خود بر آن شده تا از طریق برگزاری چندین 
جلسه نظارتی، ابعاد موضوع را مورد بررسی و ارزیابی قرار دهد.

مرحله نخســت رزمایش مشترک اقتدار در حلقه پدافند هوایی مرکز هســته ای نطنز با دستور فرمانده قرارگاه 
پدافند هوایی خاتم الانبیا )ص( آغاز شد.به گزارش ایسنا، مرحله نخست رزمایش مشترک اقتدار در حلقه پدافند 
هوایی مرکز هسته ای نطنز با دستور امیر سرتیپ »قادر رحیم زاده« فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا )ص( 
آغاز شــد.در این مرحله از رزمایش، یگان های پدافند هوایی نیروی هوافضای سپاهِ پاسداران، برای دفاع نقطه ای 
از سایت هسته ای شهید احمدی روشن، با انبوهی از تهدیدات هوایی در شرایط سخت جنگالی، دفاع همه جانبه 

را انجام می دهند.

فرمانده سپاه محمد رسول الله تهران گفت: شهید سلیمانی جمهوری اسلامی ایران را حرم می دانست و مدافع هر 
حریم مقدسی بود.به گزارش خبرنگار مهر، »سردار حسن حسن زاده« در چهارمین جشنواره تجلیل از مدیران و 
کارمندان تراز مکتب سردار شهید حاج قاسم سلیمانی اظهار داشت: یکی از ویژگی های برجسته شهید سلیمانی 
عدم خط کشی و تقسیم بندی مردم بود. او جمهوری اسلامی ایران را حرم می دانست و مدافع هر حریم مقدسی 
بود. حسن زاده گفت: هر چه بیشتر با خصوصیات مکتب سلیمانی آشنا شویم کارآمدی ارزشمند برگرفته از اسلام 
را به دنیا نشــان می دهیم.فرمانده سپاه محمد رسول الله تهران با بیان اینکه حاج قاسم یک مکتب است، عنوان 
کرد: شــخصیت حاج قاسم و مکتب او در حقیقت در این زمان یک معیار برای همه جهانیان شده است. یکی از 
مهمترین ویژگی های حاج قاسم مردمی بودن او بود، چنان که هر جایی مردم دچار مشکل می شدند، حاج قاسم 

آنجا حضور پیدا می کرد و اثرگذار بود.

رزمایش مشترک پدافند هوایی اقتدار ۱۴۰۳ 
در مرکز هسته ای نطنز

سردار حسن زاده: شهید سلیمانی مدافع هر 
حریم مقدسی بود

قالیباف: کشور با بحران مدیریت پسماند مواجه است
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گزیده خبرگزیده خبر تامین روغن داخلی با قیمت ۲ سال قبل؛ سهامدار خارجی چگونه آمد و چرا رفت؟

تامین روغن داخلی با قیمت ۲ سال قبل؛ سهامدار خارجی چگونه آمد و چرا رفت؟
دبیر ستاد هماهنگی امنیت غذایی با بیان اینکه هیچ زیرساختی در تولید روغن خوراکی 
از کشــور خارج نشــده و همه ظرفیت ها در داخل به قوت خود باقی است، گفت: هیچ 
مشــکلی در تأمین روغن داخل وجود ندارد.به گــزارش خبرنگار مهر، اخباری مبنی بر 
خروج ســرمایه گذار عربستان سعودی از بازار صنایع غذایی ایران نگرانی هایی را در بدو 
امــر در تأمین بــازار روغن نباتی و مایع به وجود آورد؛ اما بنا بر تاکید مدیران این بازار، 
دغدغه ای در این راســتا وجود ندارد و تولید بدون وقفه ادامه دارد.ایران در تأمین بازار 
روغن خوراکی )مایع و نیمه جامد( وابســتگی بیــش از ۹۰ درصدی به واردات دانه های 
روغنی مانند ســویا، آفتابگردان و… دارد؛ البته روغن خام نیز بخشی از این واردات را به 
خود اختصاص می دهد.روغن از دانه های روغنی به دســت می آید که ســالانه حدود ۳ 
میلیون تن دانه وارد کشــور می شود. از این آمار حدود ۵۴۰ هزار تن روغن استحصال و 
روغن خام به دســت می آید. روغن خام در کارخانه ها، تصفیه و بســته بندی شده و به 
عنوان انواع روغن خوراکی وارد بازار می شــود.گفتنی است، نیاز کشور سالانه به روغن 
بین ۱.۵ تا ۱.۶ میلیون تن اســت تامین روغن داخلی با قیمت ۲ ســال قبل؛ سهامدار 
خارجــی چگونه آمد و چرا رفت؟حاشــیه ســود منجر به خروج ســرمایه گذار خارجی 
شــدچند سالی اســت که در بازار روغن، برخی برندها با سرمایه گذاری خارجی حضور 
داشتند؛ اما تغییر استراتژیک این شرکت سرمایه گذار عربستان سعودی در سبد تجاری 
خــود منجر به خروج آن از بازار صنایع غذایی شد.شــرکت صافولا، یکی از بزرگ ترین 
شــرکت های صنعتی در عربستان سعودی، در سال ۱۹۷۹ میلادی با سرمایه ای معادل 
۴۰ میلیون ریال ســعودی تأســیس شد. این شــرکت در زمینه های مختلفی از جمله 
صنایع غذایی، خرده فروشی و ســرمایه گذاری های متنوع فعالیت می کند.این شرکت با 
هدف تولید روغن های خوراکی و چربی های گیاهی آغاز به کار کرد. با گذشت زمان، این 
شرکت دامنه فعالیت های خود را گســترش داد و به یکی از بزرگ ترین تولیدکنندگان 
مواد غذایی در منطقه تبدیل شــد.تولید محصولاتی مانند روغن های خوراکی، شــکر، 
ماکارونــی، مواد غذایی منجمد، محصولات دریایی، نان های صنعتی، آجیل، ادویه جات، 
حبوبات، خرما، میوه های خشک و شیرینی جات از دامنه فعالیت این شرکت بین المللی 
در کشــورهای مختلف بود.در سال های اخیر، صافولا تغییرات مهمی در ساختار سرمایه 
خود ایجاد کرده به طوری که در ســال ۲۰۲۴ این شرکت افزایش سرمایه ای به میزان 
۱۱۲.۴ درصــد از طریق عرضــه حقوق اولویت به ارزش ۶ میلیــارد ریال انجام داد که 
دومین افزایش ســرمایه بزرگ در تاریخ بازار سهام عربستان محسوب می شد.همچنین، 
این شرکت اقدام به بازخرید و لغو صکوک های خود به ارزش های مختلف کرد تا ساختار 
سرمایه خود را بهبود ببخشد و هزینه های مالی را کاهش دهد.برخی علت خروج صافولا 
را مربوط به تغییر اســتراتژیک این هلدینگ دانســته که برای حضور در بورس آمریکا 

ناچار به خروج از نه تنها ایران بلکه سایر کشورها شده است.به گفته برخی کارشناسان 
بازار ســرمایه، البته نمی توان نرخ تورم در ایران و کاهش ارزش ســهام این شــرکت را 
نادیده گرفت؛ علاوه بر اینکه در بازار جهانی حاشیه سود صنایع غذایی نسبت به صنایع 
معدنی پایین اســت.هلدینگ صافولای عربســتان سعودی که ســهمش از بازار روغن 
خوراکی در ایران ۱۹.۸ درصد تخمین زده می شــود، برای نخستین بار در سال ۱۳۸۳ 
خورشیدی به عنوان بخشی از استراتژی و برنامه توسعه خود در آن زمان وارد بازار ایران 
شد. در این راســتا ۴۹ درصد از گروه صنعتی بهشهر در زمینه روغن های خوراکی را با 
هزینه ای بالغ بر ۲۹۰ میلیون ریال خریداری کرد. نام شــرکت به صافولا بهشــهر تغییر 
کرد.بازار نفت در آن سال شاهد جنگ قیمتی بود که شرکت های اصلی صنعتی در ایران 
با هدف کاهش هزینه های تولید و افزایش ســودآوری تجمیع شدند، صافولا بهشهر پس 
از اتخاذ مجموعه ای از اقدامات برای کاهش تولید و هزینه های اداری، توانست سودآوری 
خود را افزایش دهد.جنگ قیمتی در ســال ۱۳۸۹ دوباره دردسرســاز شده و منجر به 
کاهش حاشیه سود شرکت های صنعتی شد، اما این شرکت توانست تا پایان همان سال 
۲۰۰ میلیون ریال ســود خالص را ثبت کند.سهم این گروه در صافولا بهشهر که دارای 
ســه کارخانه روغن خوراکی در ایران اســت در سال ۱۳۸۸ از طریق شرکت های تابعه، 
شرکت صنعتی بهشهر، شــرکت تولیدی مارگارین و شرکت بهشهر اروند به ۸۰ درصد 
رسید. طبق گزارش هیئت مدیره وقت، این شرکت در سال ۲۰۲۴، ۷۹.۹ درصد از سهام 
خود را در شــرکت تولید مارگارین با هدف بهبود کارایی و کاهش مشــکلات عملیاتی 
فروخت.سهام به نام شرکت اماراتی ثبت می شودریال ایران به دلیل تحریم ها ۹۰ درصد 
از ارزش خود را از دســت داد و این امر نرخ تورم را تشــدید کرد که بر اساس داده های 
بانک جهانی تا پایان سال ۲۰۲۳ به عدد ۴۵ درصد رسید و ایران را به هشتمین کشور 
برتــر جهان از نظر تورم تبدیــل کرد. این موضوع باعث افزایش ریســک نرخ ارز برای 
شرکت های سرمایه گذار خارجی شــد.در نهایت اینکه صافولا یک هلدینگ بین المللی 
تولید مواد غذایی عربســتان ســعودی با زیر مجموعه هایی در کشــورهای خاورمیانه و 
شــمال آفریقا بود که سهام آن توسط یک ســرمایه گذار ایرانی خریداری شد.بر اساس 
اطلاعات کدال، شــرکت صافولا فود اینترنشنال در کشور امارات متحده عربی ثبت شد 
که در ادامه اطلاعات کامل تر قابل مشــاهده است.گفتنی است، این سرمایه گذار ایرانی 
و فعال در بازار روغن که ۲۰ درصد بازار را تأمین می کند و دارای ۱۲ شرکت زیرمجموعه 
اســت، شرکت صافولا بهشهر )مالک برند لادن( را به ارزش ۲۰۰ میلیون دلار خریداری 
کرده اســت.البته اطلاعات واگذاری سهام در حال گذراندن مراحل حقوقی است و هنوز 
در روزنامه رســمی به ثبت نرسیده اســت.در ادامه پیگیری چگونگی واگذاری سهام و 
جزییات بیشــتر از ســوی خبرنگار مهر با مدیرعامل گروه صنعتی بهشهر )سهامی عام( 
تماس گرفته شد اما پاسخی دریافت نشد.بیانیه صافولا چه می گویدهمان طور که آمد، 
صافولا عربســتان نه تنها از بازار ایران که از ســایر کشورها نیز خارج شد و مبادرت به 

فروش ســهام خود کرده است. بر اساس بیانیه ای که گروه صافولا چهارشنبه ۱۲ دی ماه 
منتشــر کرد، توقف فعالیت صافولا در ایران »در راستای اســتراتژی گروه برای خروج 
به موقع از بازارهای غیر اصلی انجام بوده« و این گروه پیش از این نیز در سال ۲۰۲۳ از 
ســرمایه گذاری های خود در کشــورهای مراکش و عراق انصراف و سهام خود را واگذار 
کرده بود.در حالی که برخی، این اقدام هلدینگ عربســتانی را به آمدن ترامپ و افزایش 
فشارهای منطقه ای ارتباط داده اند، اما واقعیت این است که با توجه به ضررهای مالی و 
نیاز به نقدینگی، صافولا شــروع به فروش تمام دارایی های خارج از کشــور خود کرده و 
قرار اســت سبد تجاری خود را تغییر دهد.بازار روغن تأمین استدر پاسخ به نگرانی های 
موجود در بازار روغن کشــور، اکبر فتحی، معاون وزارت جهاد کشــاورزی و دبیر ستاد 
هماهنگی امنیت غذایی با بیان اینکه هیچ زیرســاختی از کشــور خارج نشــده و همه 
ظرفیت ها در داخل به قوت خود باقی است، تاکید کرد که هیچ مشکلی در تأمین روغن 
داخل وجود ندارد و همه مسائل بازار، تأمین و تولید قابل رصد بوده و برنامه ریزی کامل 
در این خصوص انجام شده است.معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی در خصوص افزایش 
قیمت روغن همزمان با مســاله فروش سهام صافولا و نگرانی ایجاد شده در بازار داخل 
هم توضیــح داد که افزایش اخیر قیمت روغن مربوط به بــالا رفتن قیمت جهانی این 
محصول بوده و ارتباطی به واگذاری ســهام این شــرکت ندارد.بنا بر تاکید معاون وزیر 
جهاد کشــاورزی، با توجه به سرمایه گذاری های بسیار خوبی که در روغن و روغن کشی 
کشــور شده است و همچنین وارداتی که از قبل به میزان کافی انجام شده مشکلی 
در بازار نداریم؛ ضمن اینکه ثبت ســفارش ها بدون موانع و محدودیت ادامه دارد.

فتحی با اشــاره به ذخایر اســتراتژیک عنوان کرد که ذخایــر داخلی به حد کافی 
است.این مســئول دولتی در خصوص احتمال سودجویی برخی یادآور شد، پس از 
افزایش قیمــت روغن به دلیل بالا رفتــن قیمت جهانی برخــی تولیدکنندگان یا 
واردکننــدگان محصول خود را به بازار عرضــه نکردند و برخی اتحادیه ها از کمبود 
و بالا رفتن قیمت ها می گفتند در حالی که مشــکلی از نظر تأمین وجود نداشــت و 
این مساله بعد از اعلام رســمی نرخ توسط ستاد تنظیم بازار رفع شد.تامین روغن 
داخلی با قیمت ۲ ســال قبل؛ ســهامدار خارجی چگونه آمــد و چرا رفت؟فروش 
ســهام به دلیل تغییر ســبد تجاری تیمــور محمدی، عضو هیئــت مدیره انجمن 
صنفــی صنایع روغن نباتی ایران در این خصوص هــم به خبرنگار مهر گفت، هنوز 
اطلاعــات قطعی مبنی بر خروج این شــرکت عربســتان ســعودی در بورس کالا 
ننشســته است؛ اما کارها برای ثبت انتقال ســهام در حال پیگیری است.این عضو 
هیئت مدیره انجمن صنفی صنایع روغن نباتی درباره بازار روغن در شــرایط فعلی 
تصریح کرد که پیش بینی می شــود وضعیت بهتر شــده و مشکلی در تأمین بازار و 
قیمت ها نخواهیم داشــت؛ زیرا توانمندی شــرکت های تولیــدی داخلی در حوزه 
روغن کشــی و تولید روغن خوراکی بالا اســت.محمدی دربــاره علت خروج این 
سرمایه گذار خارجی عنوان کرد، ســخنان حاکی از تغییر سبد تجاری این شرکت 
بــوده چرا که صنایع غذایی دارای حاشــیه ســود صنایعی چون ســیمان و فولاد 
نیســت؛ از این رو این شرکت به دنبال ســرمایه گذاری در صنایع جدید با حاشیه 
ســود بالاتر است. این سرمایه گذار عربستان ســعودی قرار است با رویکرد جدید 
در صنایعی ســرمایه گذاری کند که حاشــیه ســود بیشــتری برای خود به ثبت 
رســاند.بیانیه انجمــن صنایع روغن ایران انجمن صنفــی صنایع روغن نباتی ایران 
طی اطلاعیه ای، اعلام کرد که شــرکت صافولا بهشــهر، مالــک حدود ۸۰ درصد 
ســهام شرکت صنعتی بهشهر اســت و هیچ تغییری در سهامداران عمده و مستقیم 
شــرکت مذکور صورت نگرفته اســت.بر اســاس این اطلاعیه، ســهم بازار شرکت 
صنعتی بهشــهر حدود ۱۹ درصد است و ســهامداران عمده شرکت مذکور، همان 
ســهامداران سابق هستند و تولید و توزیع این شــرکت همچون قبل ادامه دارد و 
آنچه رخ داده، انتقال ســهام یکی از سهامداران شــرکت بوده که جزئیات آن طی 
نامه شماره ۳۳/۱۲۷-۲۰ مورخ ۱۶/ ۱۰/ ۱۴۰۳  شــرکت صنعتی بهشهر به سازمان 
بورس و اوراق بهادار تهران، اطلاع رســانی شــده اســت.همچنین در این اطلاعیه 
آمده است: در ســال جاری، تولید روغن نباتی در مقایسه با سال گذشته، افزایش 
قابل ملاحظه ای دارد و پیش بینی می شــود، تولید ســال جاری از ۲.۲ میلیون تن 
فراتر رود.در این اطلاعیه تصریح شــده اســت، قیمت های فعلی روغن نباتی حتی 
از قیمت های دو ســال قبل نیز ارزان تر اســت و قیمت های کنونی حداقل تا پایان 

کرد. نخواهد  پیدا  افزایش  سال 

توقیف ۱۷ هزار پرونده اوراق بهادار در 
۹ ماه

ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تســویه وجوه اعلام کرد، در ۹ ماه سال جاری، ۱۷ هزار و 
۶۲۶ پرونده اوراق بهادار توقیف شــد.به گزارش خبرگزاری مهر، یکی از خدمت هایی که شرکت 
سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه در بازار سرمایه انجام می دهد به توقیف و توثیق 
اوراق بهادار مربوط می شــود.۱۷۶۲۶ توقیف اوراق بهادارآمارهای منتشر شده نشان می دهد، در 
پایان ۹ ماه امسال، درخواست های ۱۷ هزار و ۶۲۶ پرونده اوراق بهادار درباره توقیف، ۱۲ هزار و 
۵۱۸ پرونده اوراق بهادار درباره رفع توقیف، ۱۰ هزار و ۶۷۲ پرونده درباره فروش و ۲ هزار و ۴۱۲ 
پرونده درباره استعلام دارایی عملیاتی شده است.۱۱۳۵ توثیق اوراق بهادارطبق این گزارش، در 
این دوره زمانی ۹ ماهه، درخواســت های یک هزار و ۱۳۵ پرونده اوراق بهادار درباره توثیق، یک 
هزار و ۳۰۶ پرونده اوراق بهادار درباره رفع توثیق، ۶۱۹ پرونده درباره فروش توثیق و ۳۷۸ پرونده 
درباره اســتعلام توثیق انجام شده است.توقیف اوراق بهادار چیست؟این فرآیند ناظر بر دستورات 
دریافت شده از مراجع ذی صلاح قانونی نظیر محاکم حقوقی و کیفری دادگستری، ادارات کل امور 
مالیاتی و… است که در آن دستور توقیف اوراق بهادار، متعلق به شخصی که محکوم به پرداخت 
وجه شده، صادر می شود.مرجعی که دستور توقیف صادر کرده می تواند نسبت به رفع توقیف و یا 
فروش اوراق بهادار توقیفی نیز دستور دهد.توثیق اوراق بهادار چیست؟در همین حال، توثیق اوراق 
بهادار عبارت است از مسدود کردن اوراق بهادار متعلق به شخص )وثیقه گذار( به نفع شخص دیگر 
)وثیقه گیر(؛ در این فرآیند وثیقه گذار با در دســت داشتن مدارک لازم وفق دستورالعمل توثیق 
اوراق بهادار به شــرکت سپرده گذاری مرکزی مراجعه و پس از تکمیل مراحل، مراتب انسداد در 
سامانه پس از معاملات اعمال می شود. متعاقباً وثیقه گیر می تواند نسبت به رفع توثیق و یا فروش 

اوراق بهادار وثیقه شده اقدام کند.

نتایج طرح آمارگیری نیروی کار پاییز 
۱۴۰۳ منتشر شد

جمعیت شــاغلین ۱۵ ساله و بیشــتر در این فصل ۲۴ میلیون و ۹۸۳ هزار نفر بوده که 
نســبت به فصل مشــابه ســال قبل تقریبا ۲۰۷ هزار نفر افزایش داشته است.به گزارش 
ایســنا، بررســی نرخ بیکاری افراد ۱۵ ساله و بیش تر نشــان می دهد که ۷.۲ درصد از 
جمعیت فعال )شــاغل و بیکار(، بیکار بوده اند. بررســی روند تغییرات نرخ بیکاری حاکی 
از آن اســت که این شاخص، نســبت به فصل مشابه در سال قبل ) پاییز ۱۴۰۲( ، ۰.۴ 
درصد کاهش یافته اســت.در پاییز ۱۴۰۳، به میزان ۴۱.۲ درصد جمعیت ۱۵ ســاله و 
بیش تر از نظر اقتصادی فعال بوده اند، یعنی در گروه شــاغلان یا بیکاران قرار گرفته اند. 
بررســی تغییرات نرخ مشــارکت اقتصادی حاکی از آن است که این نرخ نسبت به فصل 
مشــابه در ســال قبل )پاییز ۱۴۰۲( ۰.۳ کاهش یافته است.جمعیت شاغلین ۱۵ ساله و 
بیشــتر در این فصل ۲۴ میلیون و ۹۸۳ هزار نفر بوده که نســبت به فصل مشــابه سال 
قبــل تقریبا ۲۰۷ هزار نفر افزایش داشــته اســت. همچنین جمعیــت غیرفعال از نظر 
اقتصادی )اعم از افراد محصل، خانه دار، دارای درآمد بدون کار مانند بازنشستگان و ...( 
۳۸ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر بوده که نســبت به فصل مشــابه سال قبل تقریبا ۶۷۳ هزار 
نفر افزایش داشــته است. بررسی اشــتغال در بخش های عمده اقتصادی نشان می دهد 
که در پاییز ۱۴۰۳، بخش خدمات با ۵۲.۷ درصد بیش  ترین ســهم اشــتغال را به خود 
اختصاص داده اســت. در مراتــب بعدی بخش های صنعت با ۳۳.۵ درصد و کشــاورزی 
بــا ۱۳.۷ درصد قرار دارند.نرخ بیکاری جوانان ۱۵ تا ۲۴ ســاله حاکی از آن اســت که 
۲۰.۲ درصد از فعالان این گروه ســنی در پاییز ۱۴۰۳ بیکار بوده اند. بررســی تغییرات 
فصلی نرخ بیکاری این افراد نشــان می دهد، این نرخ نســبت به فصل مشــابه در سال 
قبل )پاییز ۱۴۰۲( ۰.۴ درصد کاهش یافته است.بررســی نرخ بیکاری گروه ســنی ۱۸ 
تا ۳۵ ســاله نیز نشــان می دهد که در پاییز ۱۴۰۳، ۱۴.۳درصــد از جمعیت فعال این 
گروه ســنی بیکار بوده اند. این در حالی اســت که تغییرات فصلی نرخ بیکاری این افراد 
نشــان می دهد این نرخ نســبت به پاییز ۱۴۰۲، به میزان ۰.۱ درصد کاهش یافته است.

بررســی سهم جمعیت دارای اشتغال ناقص جمعیت ۱۵ ساله و بیش تر نشان می دهد که 
در پاییز ۱۴۰۳، ۷.۴ درصد جمعیت شــاغل،  بــه دلایل اقتصادی )فصل غیرکاری، رکود 
کاری، پیــدا نکردن کار با ســاعت بیش تر و…( کم تر از ۴۴ ســاعت در هفته کار کرده 
و آماده برای انجام کار اضافی بوده اند. این در حالی اســت که ۳۸.۴ درصد از شــاغلین 
۱۵ ســاله و بیش تر، بیش از ۴۹ ســاعت در هفته کار کرده اند. برای مشــاهده اطلاعات 

تکمیلی به فایل پیوســت مراجعه کنید.

احتمال فروش سوخت نیروگاه ها به 
صورت توافقی وجود دارد

یــک کارشــناس انرژی گفــت: این 
احتمــال وجود دارد بــه دلیل پایین 
بودن نــرخ انرژی در نیــروگاه ها به 
صــورت توافقی مقداری از ســوخت 
مایع در بازار آزاد به فروش می رســد 
که نیروگاه داران متضرر نشوند.هاشم 
اورعی کارشــناس انــرژی در گفتگو 
بــا خبرنگار مهر با اشــاره بــه اینکه 
یازدهمیــن مصرف کننده برق جهان 
هستیم، گفت: ما مشــکلی در تولید 
نداریم و آنچه وجود دارد مشــکل در 
مصرفت است و اولین اقدامی که باید 
انجام شــود تا بهینه سازی معنا پیدا 
کند اصلاح قیمت گذاری اســت.وی 
ادامه داد: با اصلاح قیمت گذاری اجازه 
می دهیم بازار کار خــود را بکند و تا 
زمانی که قیمت گذاری ها دســتوری 
باشد تغییری در روند تولید و مصرف 
وجود نخواهد داشت.به گفته این کارشناس انرژی تا زمانی که از برق به عنوان ابزار سیاسی 
اســتفاده می کنیم نتیجه ای جز استخراج رمز ارز ندارد. اورعی با اشاره به اینکه کالای برق 
یک کالای تجاری است و به ابزار سیاسی تبدیل شده است، خاطر نشان کرد: شدت مصرف 
انرژی تقریباً چهار برابر مصرف جهانی اســت تا زمانی که قیمت گذاری دســتوری وجود 
دارد راندمان افزایش پیدا نمی کند، زیرا قیمت گذاری بر اســاس عرضه و تقاضا نیست.این 
کارشناس انرژی با اشاره به اینکه قیمت گذاری صحیح یکی از مؤلفه های اصلی در صنعت 
برق اســت، خاطر نشان کرد: در بخش تولید سرمایه گذاری به اندازه کافی وجود ندارد اما 
متأسفانه بخش مصرف نیز رها شده زیرا قیمت ها ثابت است و تورم ۴۰ درصد که نتیجه این 
است که هیچ اقدامی در راستای بهینه سازی مصرف انرژی صورت نگرفته است.وی ادامه 
داد: مدیر عملیات شــرکت پخش فرآورده های نفتی اعلام کرده است، سالانه یک میلیارد 
لیتر سوخت مایع که از مخازن به نیروگاه ها نمی رسد که یا در راه دزدیده می شود و یا پس 
از رسیدن به نیروگاه ها.وی ادامه داد: نیروگاه داران زیر بار این موضوع نمی روند، اما با توجه 
به اینکه این رقم، رقم قابل توجهی است که برای تولید برق صورت نمی گیرد.اورعی با اشاره 
به اینکه ســالانه گم شدن یک میلیارد لیتر ســوخت مایع را نمی توان قاچاق عنوان کرد، 
خاطر نشان کرد: گم شدن سالانه یک میلیارد لیتر سوخت مایع قاچاق نیست زیرا قاچاق 
مقدار کمی اســت اما این احتمال وجود دارد به دلیل پایین بودن نرخ انرژی در نیروگاه ها 
به صورت توافقی مقداری از سوخت مایع در بازار آزاد به فروش می رسد که نیروگاه داران 
متضرر نشــوند و یا نیروهای نظارتی هم در این مسأله دخیل باشند. وی در خاتمه اضافه 
کرد: این قاچاق، قاچاق سازمان یافته است که ممکن نیست وزارت نفت بی خبر از آن باشد.

آگهی دعوت سهامداران شرکت مهندسی 
نرم افزار هلو )سهامی خاص( 

ثبت شده به شماره 143312 و شناسه ملی 10101862848 جهت 

تشکیل  مجمع عمومی  عادی بطور فوق العاده
بدینوسیله از کلیه سهامداران شــرکت دعوت می شود تا در جلسه مجمع 
عمومی عادی بطور فوق العاده در ســاعت ۱۰ الی ۱۲ مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۳۰ 
در آدرس بزرگراه شهید مدرس خیابان وحیددستگردی شرقی)ظفر( روبروی 
خیابان تخارســتان  پلاک ۱۷۵، آدرس قانونی و ثبتی شرکت مهندسی نرم 
افزار هلو به کدپستی ۱۹۱۹۸۱۹۱۱۱ تلفن ۲۲۹۲۷۶۷۸-۰۲۱ تشکیل می 

گردد، حضور یابند.
دستور جلسه:

۱-تقسیم سود
۲-انتخاب اعضای هیآت مدیره 

        هیات مدیره شرکت مهندسی نرم افزارهلو)سهامی خاص( 

پــس از روزها توقف کامیون های ایرانی 
در مــرز بــازرگان قرار اســت به زودی 
برای حل این مشکل هیئت کارشناسی 
بــه ترکیه رفتــه و با طــرف ترکیه ای 
گفتگــو کند.به گزارش خبرنــگار مهر، 
همزمان بــا تصمیم ســختگیرانه »لغو 
معافیــت مالیات بر ســوخت رانندگان 
کامیون های ترانزیتی« از ســوی کشور 
ترکیه، از روز شــنبه، ۸ دی تا به امروز 
)دوشنبه، ۱۷ دی( بیش از هزار کامیون 
در مرز بازرگان معطــل مانده اند. توقف 
کامیون دارهــا در حالی اســت که پیش 
از اعمال این قانون، روزانه ۳۰۰ دستگاه 
کامیــون از مرز بــازرگان تردد می کرد.

لغو معافیت مالیات بر سوخت رانندگان 
کامیون های ترانزیتی به این شکل است 
کــه کامیون های ایرانی پــس از ورود به 
ترکیه بایــد مالیاتی معادل ظرفیت باک 
ســوخت خود پرداخت کنند که میزان 
این مالیــات ۱۵۵ درصــد مالیات ویژه 
مصرف کننــده در ترکیه تعیین شــده 

اســت.اخبار رسانه های کشور ترکیه حاکی از آن است که این تصمیم توسط دولت ترکیه 
بر اساس اصل عمل متقابل اتخاذ شده، بر همین اساس طبق این قانون، کامیون داران به 
ازای هر لیتر ظرفیت باک خود )اعم از اینکه پر یا خالی باشد( ۲۸ لیر یا به عبارتی برای 
هر باک »معادل ۶۰ تــا ۸۰ میلیون تومان« مالیات پرداخت کنند.اجرای قانون پرداخت 
مالیات گمرکی به میزان ظرفیت باک خودرو در ایران برای جلوگیری از قاچاق ســوخت 
اتخاذ شده، زیرا قیمت ســوخت گازوئیل در ایران نسبت به ترکیه به شکل قابل توجهی 
پایین اســت.همان طور که گفته شد از هفته گذشته بیش از هزار کامیون در مرز بازرگان 
توقف کرده اند. خبرنگار مهر از سازمان راهداری و شرکت پخش فراورده های نفتی پیگیر 
جزئیات و زمان رفع چالش کامیون دارها شــد، اما روابط عمومی هر دو ارگان اعلام کرد 
که این مســئله در حیطه وظیفه آنها نیســت.با توجه به بررسی های خبرگزاری مهر، به 
نظر می رســد شــرکت پخش فراورده های نفتی از پاسخگویی شانه خالی کرده، در حالی 
که باید جزئیات توقف کامیون دارها در مرز بازرگان به صورت شفاف و رسمی اعلام شود، 
زیرا مســئله اصلی بحث »قاچاق سوخت« است.همچنین برخی از کامیون دارهای معطل 
در مــرز بــازرگان گفته اند که بیش از یک هفته در وضعیت ســخت آب و هوایی و بدون 
امکانــات لازم در این مرز توقف کرده اند و همچنان هم وضعیت آنها مشــخص نیســت.

راهکار اضطراری دولت برای ســاماندهی وضعیت کامیون دارهای معطل چیست؟در این 
رابطه مجتبی یوســفی عضو هیئت رئیســه مجلس شورای اســلامی اظهار کرد: مجلس 
شورای اسلامی با جدیت به دنبال اصلاح قانون حمل ونقل و تقویت حمایت های معیشتی 

از رانندگان، از جمله بیمه تکمیلی آنان اســت. 
این موضوع بــه زودی در صحن مجلس مطرح 
خواهد شد.یوسفی با انتقاد از عملکرد وزارت 
کامیــون داران  برخی  گفــت:  خارجــه  امور 
برای تردد به کشــور ترکیه یــا ثبت کامیون 
خریداری شــده به دلیل انفعال وزارت صمت 
در مــرز دچار مشــکل شــده اند. در چنین 
شــرایطی، انتظار می رود وزارت امور خارجه 
و ســایر دستگاه های مربوطه با ورود جدی به 
این مسئله، مشــکلات رانندگان را رفع کند. 
عضو هیأت رئیســه مجلس از عملکرد برخی 
رسانه ها و مســئولان نیز گلایه کرد و گفت: 
برخی رســانه ها در هر مسئله ای به دنبال دو 
قطبی ســازی هســتند، اما در مورد معضلات 
مسئولان  به  کرده اند،  ســکوت  کامیون داران 
وزارت صمت و رســانه هایی که تنها به دنبال 
جذب فالوور هســتند، می گویــم آیا معطلی 
کامیــون داران در ســرمای چنــد درجه زیر 
صفر، به اندازه کافی اهمیت ندارد که اقدامی 
انجام دهید یا حتی واکنشی نشان دهید؟وی 
ادامه داد: ما همواره اهــل تعامل و گفتگو با 
کشــورهای همســایه بوده ایم، اما این تعامل باید بر اســاس عــزت و احترام متقابل 
باشــد. اجازه نمی دهیم به رانندگان ما توهین شــود و برای این مسئله پاسخ مناسبی 
را محفوظ می داریم. ایران در بحران ها همیشــه پشــتیبان کشــورهای همسایه بوده 
اســت، ایجاد اختلافات این چنینی، آسیب های جدی برای تجار و فعالان اقتصادی دو 
کشــور به همراه خواهد داشت.یوسفی از مســئولان مربوطه خواست تا این مسئله را 
با جدیت پیگیری کنند و تأکید کرد: کنســولگری ها باید حافظ منافع ملی، پشتیبان 
ســرمایه گذاران، توریست ها و زائران باشــند. لذا انتظار داریم دولت با جدیت به این 
مســئله ورود کرده و آن را پیگیری کنند.مشــکل کامیون دارها فنی است نه سیاسی 
همچنین اســماعیل بقایی ســخنگوی وزارت امور خارجه امروز در نشســت خبری با 
بیان اینکه مشــکلات کامیون دارها که از ســوی ترکیه ایجاد شــده سیاسی نیست و 
یک موضوع فنی اســت، گفــت: عمدتاً بخش حمل و نقل و تأمین ســوخت به عنوان 
نهادهــای متولی به آن می پردازند.وی افزود: تلاش مــا و ترکیه این بوده که با توجه 
به اینکه موضوع ترابری کالا برای هردو کشــور مهم است، این موضوع حل شود. طی 
روزهای گذشــته موضوع پیگیری شده که هیئتی از طرف ما به ترکیه عازم می شوند.

به گزارش مهر، با توجه به شــرایط ســخت آب وهوایی از سازمان و نهادهای مربوطه 
انتظــار می رود تا هرچه ســریع تر نســبت به رفع چالش و موانع موجود که ســد راه 

اقدام کند. کامیون دارها است، 

اقتصاد منطقه یورو سال ۲۰۲۴ را در وضعیتی متزلزل به پایان رساند و بهبود اندک در صنعت خدمات نتوانست رکود بیش تر در تولید را جبران کند.
به گزارش ایسنا، بر اساس نظرسنجی اقتصاد منطقه یورو سال ۲۰۲۴ را در وضعیت شکننده ای به پایان رساند که نشان می دهد فعالیت های کلی 

برای دومین ماه متوالی در دسامبر کاهش یافته است زیرا یک بهبود متوسط  در صنعت خدمات نتوانست رکود عمیق تر در تولید را جبران کند.
شاخص نهایی ترکیبی مدیران خرید بانک تجاری هامبورگ برای این بلوک، که توسط S&P Global گردآوری شده، در دسامبر از ۴۸.۳ در نوامبر 
به ۴۹.۶ افزایش یافت. این رقم اندکی بالاتر از تخمین اولیه ۴۹.۵ بود اما همچنان زیر ۵۰ است. با توجه به تعطیلات، داده ها زودتر از حد معمول 
جمع آوری شد و نظرسنجی از ۵ تا ۱۸ دسامبر انجام شد. شاخص ها در این منطقه با کاهش شدید فعالیت کارخانه ها تحت تأثیر قرار گرفت.سیروس 
دلاروبیا، اقتصاددان ارشد در HCOB اعلام کرد که داده های شاخص مدیران خرید دسامبر پایه  و اساسی برای رونق بخش خدمات در سال ۲۰۲۵ ایجاد نمی کند، اما حداقل کسب وکارها 
از سقوط متوقف شده و کاهش سفارش های معوقه نزولی شده است.ارائه دهندگان خدمات می توانند خود را خوش شانس بدانند که برخلاف تولیدکنندگان، مستقیماً تحت تأثیر تهدید 
تعرفه های ایالات متحده قرار نمی گیرند. به طور کلی، آنها باید اطمینان حاصل کنند که ضعف صنعتی کل اقتصاد را در سال ۲۰۲۵ به طور کامل تحت تأثیر قرار نمی دهد.دونالد ترامپ، 
رئیس جمهور منتخب آمریکا که اواخر ماه جاری به کاخ سفید بازمی گردد، متعهد شده است که تعرفه های کل کالاها را اعمال کند.بانک مرکزی اروپا در ماه دسامبر برای چهارمین بار نرخ 
بهره را کاهش داد و راه را برای تسهیل بیشتر هموار کرد، زیرا اقتصاد منطقه یورو به دلیل بی ثباتی سیاسی در داخل و تهدید جنگ تجاری ایالات متحده به پایین کشیده شده است. طبق 

نظرسنجی رویترز، انتظار می رود امسال حداقل ۱۰۰ واحد کاهش یابد.

بیت کوین در بحبوحه افزایش تقاضا بیش از ۳.۵ درصد جهش کرد.به گزارش ایسنا، بیت کوین به بالاترین سطح خود از ۱۹ دسامبر جهش 
کرد و از مرز ۱۰۰هزار دلار گذشت. بزرگترین ارز رمزنگاری شده جهان مجددا مورد توجه معامله گران قرار گرفت و مایکرواستراتژی ۱۰۷۰ 
بیت کویــن را به قیمت ۱۰۱ میلیــون دلار خریداری کرد.کنگره نیز پیروزی دونالد ترامپ در انتخابات را تایید کرد. ترامپ در طول مبارزات 
انتخاباتی ریاست جمهوری، خود را به عنوان نامزد طرفدار رمزارزها معرفی کرد و قول داد که مقررات را کاهش دهد و از ایالات متحده خواست 
تا ذخیره استراتژیک بیت کوین ایجاد کند.مارکت گزارش کرد،  بیت کوین در ساعت ۵:۲۳ عصر به وقت شرقی ۳.۶۵ درصد افزایش یافت و به 
۱۰۱هزار و۹۸۰.۶۴۴ دلار رســید، در حالی که اتریوم ۱.۲۴ درصد صعود کرد و به قیمت ۳۶۸۰.۴۵۹۳ دلار فروخته شد.مجموع ارزش بازار 

جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۳.۵۸ تریلیون دلار برآورد می شــود که این رقم نســبت به روز قبل ۰.۹۷ درصد بیشــتر شده است. در حال حاضر ۵۶.۳۲ درصد کل بازار ارزهای 
دیجیتال در اختیار بیت کوین اســت که ۰.۵۴ درصد افزایش روزانه را ثبت کرده اســت.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت گذشته ۱۲۶.۷ میلیارد دلار است که ۳۷.۳۲ درصد 
افزایش داشته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۹.۵۲ میلیارد دلار است که ۷.۵۱ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال بوده و حجم تمام سکه های 

پایدار اکنون ۱۱۶.۵۳ میلیارد دلار است که ۹۱.۹۷ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهانفتیله اقتصاد منطقه یورو نیم سوز شد

بیت کوین دوباره اوج گرفت

هیئت ایرانی برای رفع چالش کامیون دارها عازم ترکیه می شود
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فيلم ســينمايى «بى مادر» موفق به كسب جايزه بهترين فيلم بخش 
مسابقه آسيايى شد. به گزارش ايلنا به نقل از روابط عمومى پروژه، «بى 
مادر»، نخستين ساخته بلند مرتضى فاطمى، به تهيه كنندگى محمد 
رضا مصباح و على اوجى در چهاردهمين دوره جشنواره بين المللى فيلم 
بنگلور (bengaluru international �lm festival ) جايزه بهترين 
فيلم بخش مسابقه آسيايى را دريافت كرد. اين جايزه به طور مشترك 
به فيلم هاى «بــى مادر» از ايــران و before, now & then«قبل، 
اينك و بعد» ســاخته كاميلا آندينى (برنده جايــزه خرس نقره اى از 
جشنواره برلين) اهداء شد. «بى مادر» پيش از اين در دو جشنواره داكا 
(بنگلادش) و e Screen	 Crossing (انگلستان) نيز جايزه بهترين 
فيلم را به خود اختصاص داده بود. گفتنى اســت جشنواره بين المللى 
فيلم بنگلور كه از 22 تا 30 مارس برگزار شد، از جشنواره هاى رقابتى 
بين المللى با تمركز خاص تقويم FIAPF است كه در بخش اصلى بر 
رقابت فيلم هاى آسيايى متمركز است و در اين دوره در بخش نمايشى 
فيلم هايى همچون «همه چيز، همه جا و به يكبــاره»، آرژانتين1985، 
«نهنگ»دارن آرنوفســكى و «برادران ليلا» بــه نمايش درآمدند و  در 
بخش رقابتى چهارده فيلم از جمله «جنگ جهانى سوم»  و «شهربانو» 
و «بى «مادر» از ايران حضور داشتند كه «بى مادر» برنده جايزه بهترين 
فيلــم و جايزه نقدى پنج ميليون روپيه اى( 60 هزار دلارى) اين رقابت 
شــد.در اين فيلم امير آقايى، ميترا حجار، پژمان جمشــيدى، پرديس 
پورعابدينى، على اوجى، بيتا عزيز، سارا محمدى، فاطمه ميرزايى ايفاى 

نقش كرده اند.

«ريوئيچى ســاكاموتو» يكى از مهم ترين آهنگسازان ژاپن و خالق 
برخى از ماندگارترين موسيقى متن فيلم هاى سينمايى درگذشت.

به گزارش ايســنا و به نقل از نيويورك تايمز،  «ريوئيچى ساكاموتو» 
آهنگساز برجســته ژاپنى و موسس گروه موســيقى «يلو مجيك 
اركسترا» كه خلق موسيقى فيلم هايى همچون «آخرين امپراتور» ،  
«آســمان ســرپناه»  و «از گور برخاســته»  را در كارنامه دارد روز 
سه شنبه در سن 71سالگى درگذشت. تاريخ درگذشت «ساكاموتو»  
در صفحه اينستاگرام او منتشر شد ولى جزئيات بيشترى اعلام نشده 
اســت. اين آهنگساز در ژانويه ســال 2021 اعلام كرده بود كه به 
سرطان مبتلا شده است و مراحل درمان را طى مى كند. «ساكاموتو»  
كه در موسيقى اركستر، آهنگ بازى هاى ويدئويى و تكنوازى پيانو 
فعاليت داشــت،  موسيقى هاى عميق،  گيرا و عاطفى خلق مى كرد. 
او علاوه بر اينكه آلبوم هاى انفرادى متعددى را توليد كرده اســت با 
موســيقى دان هاى مختلفى در ژانرهاى گوناگون موسيقى همكارى 
كرد و يك جايزه اسكار، يك جايزه بفتا، يك جايزه گرمى و دو گلدن 
گلوب دريافت كرد. او در اواخــر دهه 70 اوايل دهه 80 ميلادى با 
گروه موســيقى «يلو مجيك اركسترا» به موفقيت هاى چشمگيرى 
دســت يافت.  شهرت «ساكاموتو» در اوايل دهه 80 ميلادى زمانى 
بيشتر شد كه «ناگيسا اوشــيما»،  كارگردان ژاپنى از او خواست با 
وجود نداشتن هيچ سابقه بازيگرى در فيلم «كريسمس مبارك، آقاى 
لارنس» با «ديويد بويى» همبازى شود و موسيقى متن اين فيلم را 
نيز خلق كند. موســيقى اين فيلم در نهايت به يكى از مشهورترين 

آثار «ساكاموتو»  تبديل شد.

جايزه اصلى جشنواره بنگلور براى «بى 
مادر»

آهنگساز مطرح ژاپنى درگذشت

گنجينه

ورزشی

تخت گاز

از ھر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

خبر بد اين كه زمان پرواز مى كند! خبر خوب اين كه شما خلبان هستيد!

فولكس واگن
گروه فولكس واگن يكى از بزرگترين توليدكنندگان و خودروســازان جهان است كه دفتر مركزى آن در ولفسبورگ آلمان 
است.اين گروه از دو بخش تشكيل شده است؛ بخش خودرو و بخش خدمات مالى. بخش خودرو بيشتر از خودروهاى سوارى، 
خودروهاى تجارى و حوزه هاى تجارى مهندسى نيرو تشكيل مى شوند.چشم انداز خودروهاى سوارى فولكس واگن "حركت 
مردم و هدايت آنها به جلو"اســت. اين گروه به داشــتن نام هاى بزرگ خودرويى مانند خودروهاى ســوارى فولكس واگن، 
آئودى،SEAT، اسكودا و غيره شهرت دارد. فولكس واگن با اين استراتژى كه از نظر نوآورى و هوشمندى، خودروساز پيشرو 
در جهان باشد، بر پايه 7 حس قوى ساخته شده است؛ مسئوليت، احترام، همكارى، يادگيرى، اعتماد، نگرش قوى نسبت به 
موفقيت و عزم راسخ كه اشتياق كاركنان را براى كار و مقابله با چالش ها حفظ مى كند.  اين شركت برنامه آينده خود را با 
نام "together-strategy2025" به منظور متحول كردن كسب و كار اصلى خودرو راه اندازى كرده است و علاوه بر موارد ديگر 

تا سال 2025 بيش از 30خودروى تمام برقى ديگر را روانه بازار خواهد كرد.

آنچلوتى: 100درصد آماده ال كلاسيكو هستيم
ســرمربى رئال مادريد بعد از پيروزى قاطع در ديدار برابر وايادوليد از آمادگى كامل شاگردانش براى ديدار برگشت برابر بارسلونا 
سخن به ميان آورد. به گزارش ايسنا و به نقل از اسپورت، رئال مادريد در آستانه الكلاسيكو صاحب پيروزى پر گل شد. رئال در 
چارچوب هفته بيست و هفتم لاليگا با نتيجه 6 بر 0 وايادوليد را در هم كوبيد تا نشان دهد كه قبل از ديدار برگشت برابر آبى انارى 
ها در وضعيت خوبى به سر مى برد. آنچلوتى بعد از بازى درباره شرايط تيمش قبل از ال كلاسيكو گفت: ما 100 درصد آماده ال 
كلاسيكو هستيم و اصلا در اين زمينه شكى نداريم. از اكنون تمام تمركز ما روى ال كلاسيكو است و نهايت تلاش خود را براى 
پيروزى به كار مى گيريم. او ادامه داد: بسيار خوشحال هستيم چرا كه تيم دوباره در شرايط خوب خود قرار گرفته است. باوجود 
آنكه پيروزى قاطعى را به دست آورديم اما كمى تزلزل داشتيم؛ با اين حال مهاجمان تيم بسيار خوب بودند و اين اميدوار كننده 
است. رئال مادريد درحالى خود را آماده ديدار برگشت برابر بارسلونا در نيمه جام حذفى مى كند كه در ديدار رفت در سانتياگو 

برنابئو با يك گل شكست خورده است تا كار اين تيم براى صعود به دور بعد بسيار سخت شود.

44253335  توزيع : 44253450 44253395  فكس : 44253395  فكس : 44253395  بازرگانى : 9
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  بازرگانى : 

صاحب امتياز : موسسه سخن گستر  مدير مسئول : فاطمه لشكرى

پیشنھاد

چھره روز

مهارت تصميم گيرى
نويسندگان: چيپ هيث، دن هيث

مترجمان: نگار عباس نژاد، آرام مدبرى
انتشارات: آرايان

تعداد صفحات: 397
تحقيقات بارها  و  بارها نشان داده اند كه انسان ها در امر 
تفكر چقدر غير منطقى اند. ما بيش از حد اعتماد به نفس 
داريم. به دنبال اطلاعاتى هســتيم كه باورهايمان را 
تقويت كنند و اطلاعاتــى را كه اين كار را نمى كنند 
كم اهميت مى دانيم. همچنين، با احساسات كوتاه مدت 
حواسمان پرت مى شود. به نظر مى رسد وقتى صحبت 
از انتخاب مى شــود، مغز ما «ابزار معيوبى» اســت. 
متأســفانه صِرف آگاهى از اين كاستى ها مشكلى را 
برطرف نمى كند؛ درست مانند اينكه دانستن نزديك بينى مان كمكى به درست ديدن ما نمى كند. 
اين كتاب، كه كاملا تحقيق شده و به خوبى نوشته شده است، فرايندى 4مرحله اى را براى كمك به 
غلبه بر تعصبات طبيعى ما و تصميم گيرى بهتر ارائه مى دهد. چيپ و دَن هيث دو برادر آمريكايى 
هستند. چيپ هيث استاد دانشگاه استنفورد است و در زمينه استراتژى كسب وكار تدريس مى كند. 
چيپ مشاور شركت ها و انجمن هاى معروفى از جمله گوگل و انجمن قلب آمريكا بوده است. دن 
هيث نيز در دانشگاه دوك مشغول به كار است و در بخش آموزشى اين دانشگاه، برنامه جديدى 
با هدف تقويت اثر رهبران بخش اجتماعى ايجاد كرده اســت. دن، در سال 1977، شركتى به نام 
inkwell	 تاســيس كرد كه در زمينه توليد متون آموزشــى خلاقانه، براى كارمندان و مديران، 

فعاليت مى كند.

استاد فرشچيان
محمود فرشچيان را به عنوان بزرگترين استاد و صاحب 
سبك جديد در مينياتور ايرانى مى شناسند. هنرمندى 
كوشا و با استعداد كه با كوله بارى از تجربه در كسب هنر 
و مهارت در كار نقاشى و نقش هاى دلنشين و چشم نواز 
توانسته اســت به خلق آثار بى نظيرى دست بزند و در 
ايران و تمام جهان طرفداران خاصى را به خود جلب كند.

كارنامه درخشــان و پربار اســتاد فرشــچيان نقاش نام 
آشــناى ايرانى بر هيچ  فردى پوشيده نيست. خلق آثار 
مشهورى همچون «عصر عاشورا»، «ابراهيم در گلستان»، 
«انتظار»، طراحى ضريح امام رضا(ع) و امام حسين(ع)و... 
را مى توان بخشى از هويت مشترك فرهنگى مردم ايران 

دانست كه او سال ها با طراحى هاى منحصر به فرد خود فصل ديگرى را در زندگى هنرى اش گشود.
محمود فرشچيان، در 1308 خورشيدى در پايتخت هنر ايران زمين شهر اصفهان چشم به جهان گشود. 
پدر او يكى از تاجران فرش و هنرمندان قالى باف بود، همين شغل پدر در پرورش استعداد محمود تاثير 
بسزايى داشت. او تحصيلات مقدماتى خود را نزد ميرزا آقا امامى هنرمند چيره دست اصفهانى گذراند 
و از همان دوره به آموختن نقاشى علاقه مند شد و دل در گرو نقش هاى زيبا بست و به كار هنر روى 
آورد. فرشچيان از پايه هفتم دبيرستان، قدم به هنرستان هنرهاى زيباى اصفهان گذاشت و چهار سال 
در آن جايگاه، زير نظر استاد عيسى بهادرى، استاد نابغه و توانمند نقاشى قالى، نگارگرى و نقاشى رنگ 
و روغن، به فراگيرى اصول و مبانى طراحى نقوش سنتى پرداخت. فرشچيان در بيان احساس و تجسم 
شعرگونه عواطف، به شيوه اى كامل و جديد، به هماهنگى و همگامى ميان مضمون، محتوا، شكل و فرم 

نقاشى هايش موفق شد و اين مشخصه اصلى كار او در نقاشى به شمار مى رفت.

فرھنگ

ماجراى شهادت چند فيلمبردار در فتح المبين. يكى 
از جهادگران واحد تبليغات خوزستان پابه پاى تانك ها 
مى دويد و با فيلم بردارى از نحوه پيشروى رزمندگان، 
لحظات حساس عمليات را ثبت مى كرد. اين جهادگر، 
عبدالمجيــد منصورى در حين فيلم بردارى در محور 
سايت 5 به شــهادت رسيد. به گزارش ايسنا، مرحله 
ســوم عمليات فتح المبين در نيمه اول فروردين ماه 
1361 با هدف پاكسازى مناطق تصرف شده در شرق 
ارتفاعات «تينه» به وســيله قرارگاه نصر آغاز شــد. 
قــرارگاه قدس كه «ارتفاعــات 202 » تنگه ابوقريب 
را به تصرف درآورده بود، مى كوشــيد از فرار نيروهاى 
در حال عقب نشــينى عراق جلوگيرى كند. نيروهاى 
قرارگاه فتح ضمن عبور از تنگه زليجان به سمت «برغازه» و «دوسلك»، موفق شدند اين دو منطقه 
را به تصرف درآورند، با نيروهاى قرارگاه نصر الحاق كرده و ســپس به ســمت مرزهاى بين المللى 
پيشروى كنند. فرماندهان سپاه و ارتش پس از كسب نتايج موفقيت آميز در مرحله دوم عمليات، به 
اين نتيجه رسيدند كه نيروهاى دشمن به دليل ازهم پاشيدگى در سيستم فرماندهى خود، احتمالاً 
از منطقه عملياتى فرار خواهند كرد. پس تصميم گرفته شد هرچه سريع تر با انجام عمليات ديگرى 
قواى دشمن را منهدم كنند و خطوط پدافندى قواى خودى تصحيح و تقويت شود. بر همين اساس 
پــس از طراحى مانور اين مرحله از عمليات نيروهاى خودى در بامداد روز هفتم فروردين، حمله 
خود را آغاز كردند و همان گونه كه پيش بينى مى شد دشمن براى مصون ماندن از انهدام و اسارت 
نيروهايش، بســيارى از مواضع خود را به ناچار ترك كرد و به منتهى اليه خطوط پدافندى خود در 

منطقه چنانه، دوسلك و غرب ارتفاعات تينه عقب نشينى نمود.

ماجراى شهادت چند فيلمبردار
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    سال بیستم    شماره  5586

نخستین باخت صدرنشین لیگ برتر بسکتبال

ورزشی

تیم بسکتبال ذوب آهن اصفهان، نخستین باخت طبیعت اسلامشهر در این فصل لیگ برتر را رقم زد.به گزارش ایسنا، هفته شانزدهم لیگ برتر بسکتبال مردان ایران، در حالی بعد 
از ظهر امروز )دوشنبه - ۱۷ دی ۱۴۰۳( با برگزاری دیدار تیم های ذوب آهن اصفهان و طبیعت اسلامشهر آغاز شد که شاگردان فرزاد کوهیان، به یک پیروزی بزرگ دست یافتند.

در جریان نخستین بازی امروز تیم ذوب آهن اصفهان میزبان مدافع عنوان قهرمانی تیم طبیعت اسلامشهر بود که موفق شد در یک بازی سخت، دست به شگفتی زده و با نتیجه 
۸۴ - ۷۵ نخستین باخت طبیعت در این فصل را رقم بزند.طبیعت اسلامشهر تا پیش از این دیدار، هر ۱۴ بازی خود را با پیروزی پشت سر گذاشته بود و هیچ شکستی نداشت. 

به این ترتیب، شاگردان کوهیان نخستین باخت شاگردان شاهین طبع در این فصل از رقابت ها را رقم زدند.
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